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Várhatóan februártól 

Drágul a telefon 
Horváth Pált. a Magyar 

Távközlési Részvénytársaság 
vezérigazgatóját a várható tele-
fondíjemelésekről kérdeztük: 

- Régóta beszélik már. hogy 
hamarosan az eddiginél jóval 
drágábban lehet csak telefon-
hoz jutni. A távközlési vezetők 
sem tagadják, hogy díjemelési 
kérelmük ott van a kormány 
illetékeseinek asztalán. Mi te-
szi szükségessé az emelést? 

- Minden telefontulajdonos-
nak érdeke, hogy az általa befi-
zetett díj a hálózat fenntartásán 
és működtetésén kívül további 
fejlesztésre is elegendő legyen. 
Ehhez pedig, mármint a kor-
szerű technológia országos mé-
retű kiterjesztéséhez többlet-
bevételre van szükségünk, amit 
csak részben tudunk hitelekből 
előtereniténi. 

-*Mi lesz drágább, és meny-
nyivel? 

- A beruházási hozzájárulás, 
amelynek összege egyéni előfi-
zetőknél most 12 ezer forint, 
várhatóan 30 ezer forintra 
emelkedik. Tervben van még a 
havi díjak emelése is: ez a 
lakosság számára 400, a közü-
leteknek pedig 500 forintot je-
lent majd. 

- Mi változik még? 
- Tapasztalataink szerint 

je len leg az e lőf izetők nem 
használják ki kellőképpen a 
kedvezményes tarifaelszámo-
lás időszakait: az esti. éjszakai 
órákat, és a hétvégét, amikor 

(Folytatás az / . oldalról) 
pedig a nemhivatalos eredmé-
nyek ismeretében a/t mondha-
tom. hogy Kanizsán körülbelül 
80, szövetségi tekintetben pe-
dig 50 százalékot ért el a 
VMDK. 

- Az államelnöki szavazás 
sorsa hogyan alakult Kani-
zsán? 

- 24 ezer szavazásra jogo-
sultból 20 ezren adták le a vok-
sukat, s közülük 18 ezren Mi-
lán Panicra szavaztak. A rész-
vételi arány egyébként min-
denhol nagyon magas volt, né-
melyik helyen a 90-95 száza-
lékot elérte. Becslések alapján, 
s a fentiekből is egyértelműen 
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olcsóbban telefonálhatnának. 
Persze senkit sem akarunk arra 
bíztatni, hogy éjjel kettőkor 
csöngesse föl az ismerőseit. De 
egyik tervezetünkben igyek-
szünk arra ösztönözni, hogy 
például a számítógépes adat-
közvetítést a kevésbé terhelt 
(és nem utolsósorban: ol -
csóbb!) időszakokban bonyo-
lítsák le. Ugyanakkor a nap-
közbeni csúcsforgalmú idősza-
kokban drágább lesz a be-
szélgetés. Hogy mennyivel, ar-
ról most nem tudok beszélni. 

- Mikor lép életbe az új ta-
rifarendszer? 

- Várhatóan február l-jétől. 
Díjemelés i kérelmünket a 
minisztériumok gyakorlatilag 
elfogadták, s egy hónapra ne-
künk is szükségünk van, amíg 
fölkészülünk az új elszámolási 
rendszerre. 

NYILAS PÉTER 

következik, hogy a két államel-
nök-jelölt között nagyon kie-
gyensúlyozott küzdelemnek 
kellene lennie, nem pedig an-
nak. amit állítanak, miszerint 
Milosevic elsöprő fölénnyel 
nyert. Belgrádban is több mint 
valószínű, hogy manipuláltak a 
szavazatokkal, hiszen a fővá-
ros az egyik legnagyobb ellen-
zéki székhely. Újvidéken az 
egyik körzetben egy előre el-
készített ládát találtak, mely te-
le volt Milosevicre szavazó cé-
dulákkal. Én is ellenőr voltam, 
s több helyütt tapasztaltunk vá-
lasztási csalásokat. Egyik sza-
vazókörzetben például olyan 
durván megszegték a kam-

székhely" 
pánycsendet, hogy nemcsak az 
előző éjszaka szórtak röplapo-
kat, hanem még a választási 
helyiség falán is ott hagyták a 
Szerb Szocialista Párt plakát-
ját. Itt egyébként a magyar kö-
vetség és az RMDSZ meg-
figyelői is jelen voltak, akik 
lefényképezték az egészet. 

- Hogyan értékeli a válasz-
tásokat? 

- Függetlenül a végered-
ménytől: csak a demokrácia 
lehetőségét biztosította a 
választás, s továbbra is fennáll 
az eshetősége a polgárháború 
kirobbanásának Szerbiában. 

TAKÁCS VIKTOR 

A gyár viszontagságos idő-
szakának legújabb és aktuális 
fejleménye, hogy a felszámo-
lásra kijelölt Pénzintézeti Köz-
pont december közepén nyilvá-
nos pályázatot írt ki a gyár ér-
tékesítésére. A beérkező aján-
latok elbírálása február végére 
várható. 

Vállalkozni, vásárolni csak 
pontos információk birtokában 
szabad. S amennyiben komo-
lyan gondolták a felszámolást 
menedzselők, hogy szerencsés 
fejleménynek tartanák, ha a 
gyárai maguk a dolgozók ven-
nék meg, már nem is titok a 
munkásgyűlés témájú. 

A fénykorában két és fél 
ezer dolgozót foglalkoztató 
gyárban jelenleg 546-an dol-
goznak. A fokozatos leépülés 
hátterében több száz milliós 
kintlévőség, eladatlan kész-

Tej-szerződés 

A felek úgy álltak föl az 
asztaltól, hogy az előre meg-
hirdetett vállalati szerződési 
ajánlaton egyetlen pont sem 
módosult. A tejipar vezetői az-
zal érveltek a mostani, átlag 12 
százalékos átvételi áremelés 
további tíz százalékos meg-
fejelése ellen, hogy még az 
eredeti szinntel is a legtöbbet 
fizető vállalatok közé tartoz-
nak. Emellett leginkább a 
drasztikus áremelés miatti fo-
gyasztás csökkenés bumeráng-
hatásától óvtak. 

A másik oldal érvei sem 
kisebbek: a 17 forintos átlag-
árnak megfelelő ársor, a hűtési 
díj, a zsír- és fehérjetartalom 
rendezetlen tételei egyértelmű-
en csődre ítélik a tehéntartókat. 
Az energiaáremelés , s más 
drasztikusan emelkedő költsé-
gek még tovább feszítik a húrt. 
Szakértői számítások szerint a 
tisztességes jövedelmet ma-
gába foglaló ár 25 forint körül 
alakulna. Ennek el ismerése 
normális, de szokatlan fo-
gyasztó árakat produkálna. 

Az agrárpiaci rendtartás - ki 
tudja mikori - megszületésé-
ről, a tej garantált árának kiala-
kításáról szóló információk 

A Szegedi Konzervgyár Kft.-
hen tegnap, kedden 

niunkásgyülést tartottak. Az 
itt elhangzottakról, s a 

felszámolási eljárás jelenlegi 
állapotáról a sajtót is 

tájékoztatta Forczek Dániel 
az Econoservice Rt. 

ügyvezető igazgatója, s Szügi 
Béla a Szeko Kft. 

ügyvezetője. 

letek, a vagyon értékét megha-
ladó hitelek álltak. Az évek óta 
tartó veszteség még az első fél-
évben is folytatódott. A gyár a 
felszámolás ideje alatt nem állt 
le, a húskonzerv üzemben je-
lenleg is termelnek. A kocká-
zatosabb és lassúbb megtérü-
lést ígérő zöldség-gyümölcs 

Alighogy megjelent az 
„Flapad-e a tej?" című 
írásunk a tejipar '93-as 

szerződéskötéseiről, az általa 
ajánlott árakról, meghívást 

kaptunk a termelőket 
képviselő 

szarvasmarhatenyésztők 
választmánya és a tej 

terméktanács együttes 
ülésére. A Csongrád Megyei 
Tejipari Vállalat vezetői is 
megjelentek az invitálásra. 

Az itt hallottak alapján 
fogalmat alkothattunk arról, 

hogy a termelők 
és a feldolgozó közötti 
kapcsolat alapja nem 

az együttműködés, hanem 
az erőviszonyok - jó vagy 

rossz - felmérésén alapuló 
diktátum. 

nem biztatnak azzal, hogy az 
idén ebben a kérdésben döntő-
bíróként szerepelhetne. A 
termelők által monopolhelyzet-
nek titulált állapotot az a tény 
árnyalja csupán, hogy az ellá-

feldolgozással azonban fel-
hagytak. A húskonzervek jó 
értékesítési lehetősége, a nagy-
fokú létszámcsökkentés követ-
keztében évvégére nyereséges 
lehet a gazdálkodás, sőt a jövő 
év első negyedévében a piaci 
lehetőségek további javulására 
lehet számítani. 

A meghirdetett cég iránt 
eddig éppúgy érdeklődtek 
Kelet-, illetve Nyugat Európá-
ból, mint itthonról. A gyárban 
dolgozók sem késtek még le, 
amennyiben mérlegelik a lehe-
tőségeiket. s a pályázat beadá-
sáról döntenek. Az ár, amiért 
elvihető lesz a gyár természe-
tesen még ismeretlen, de már 
most borítékolható, soha többé 
nem lesz alkalom a térségben 
komplett gyárat annyiért meg-
szerezni. 

tás akadozása miatt a Buda-
pesti Tejipari Vállalat a megye 
legnagyobb tejtermelőinek 21 
forint körüli összeget ígér az 
extra tejért. Mindenki tudja ez 
nem a hosszútávú biztonságot 
jelenti, de manapság a ma a tét. 
Amint kiderül, hogy van ga-
rancia a fizetésre, az itt elhang-
zottak alapján a biztos tönkre-
menés helyett akadnak, akik a 
hazárdírozást választják. S ak-
kor a helyi tejipar sem lesz a 
mostani kényelmes helyzetben, 
amikor tudhatja, megyénk 
olyan ritka területe az ország-
nak, ahol a termelés még ma is 
meghaladja a helyi fogyasztást. 

Tekintve, hogy a privatizá-
ció még nem teljes körű, sok 
szövetkezetben az önfelé lés 
árán sem szüntetik még meg a 
szarvasmarha tartást. A szerző-
déskötések állása üzleti titok, 
de „senki sem akarja, de sokan 
megkötik" alapon minden 
lehetséges. A termelői oldalról 
tarthatatlan helyzet kifutási 
ideje ma még beláthatatlan, s 
az iránya is a további állo-
mányfelszámolás felé mutat. 

T. SZ. I. 

Matáv-ünnep 
Ünnepelni gyűltek össze 

a távközlési szakemberek 
tegnap délelőtt a szegedi 
Tantusz Művelődési Ház-
ban. Amint Vojnár László, 
a Magyar Távközlési Rt. 
Szegedi Igazgatóságának 
vezetője bevezetőjében el-
mondta, örömükre az adott 
okot, hogy az elmúlt na-
pokban területükön három 
digitális telefonközpontot 
helyeztek üzembe. Békés-
csaba, Kecskemét és Sze-
ged együttesen több, mint 5 
milliárd forintos beruhá-
zással gazdagodott. 

A három központ vonal-
kapacitása egy ideig bizto-
san kiszolgálja az igénye-
ket: Szegeden 30 ezer, Bé-
késcsabán és Kecskeméten 
pedig 20-20 ezer telefonál-
lomás bekapcsolása vált le-
hetővé. Midehhez korszerű 
hálózat-technológia kap-
csolódik - a korábbi áldat-
lan állapotok után tehát 
valóban világszínvonalú 
szolgál tat ás-rendszer re 
számíthatunk. 

A Matáv karácsonyi 
ajándéknak szánta az újon-
nan bekapcsolt telefonokat: 
Szegeden 7 ezer, Kecske-
méten 4 ezer, Békéscsabán 
pedig 2 ezer várakozó ka-
pott telefont. 

Az ünnepségen Hon'áth 
Pál, a Matáv vezérigaz-
gatója a magyar távközlés 
jelen helyzetéről, és közeli 
jövőjéről beszélt, majd 
megjutalmazták a Szegedi 
Távközlési» Igazgatóság 
munkatársai közül azokat, 
akik a legkiemelkedőbben 
dolgoztak. 

NY. P. 

„A főváros ellenzéki 

Felszámolási fejszámolás. 

Nyereséges, mégis 
eladó a konzervgyár 

„Senki sem akarja, 
de sokan megkötik' 

Golyót is szállított... 

A rendszámtáblás hölgy Lesz vasúti rendőrség 

Egyeztetés után 
együttműködés 

Tegnap a Szegedi MÁV Igazgatóság épületében aláírták 
azt az együttműködési megállapodást, amit egyrészről 
a MÁV, másrészről a Csongrád, Bács és Békés Megyei 

Rendőr-főkapitányság illetékesei láttak el kézjegyükkel. 

Különös fogással dicse-
kedhetnek a rös/.kei vámo-
sok. Feltűnt nekik J. S. cseh-
szlovák ál lampolgárságú 
hölgy, aki belépésre jelentke-
zett. Amint jobban szemügy-
re vették vasaltnak nem 
mondható ruházatát, kiderült, 
hogy alatta „kisjugoszláv" 
eredetű rendszámtáblákat rej-
teget. A hölgy igencsak fel 
volt szerelve a forgalomban 
nélkülözhetetlen táblákkal: 
érdekességként megemlítjük, 
hogy 2 db CP-328-68-as és 

A 17 éves, foglalkozásnél-
küli Sz. L.,- vezetői engedélye 
nincs - egy forgalmi rendszám 
nélküli Ladát vezetett a Moz-
dony utcában, körülbelül 
6 0 - 7 0 km/óra sebességgel . 
Ittassága, no meg a helytelenül 
megválasztott sebesség miatt 
elvesztette uralmát a jármű fe-

ugyancsak 2 db SA—151—723-
as forgalmi jellel volt felsze-
relve. Eredetük tisztázatlan, s 
emiatt lefoglalták a vámosok 
szerint nélkülözhető eszkö-
zöket. A meglepetés-sorozat 
folytatódott. A 34 éves tej-
ipari technológus 50 db 7,62 
mm-es géppisztoly-lőszert is 
szállított. A határőrök és vá-
mosok érdeklődése J. S. sze-
mélyisége iránt továbbra is 
arra enged következtetni , 
hogy egyhamar hasonló útra 
nem vállalkozik. 

lett. Menet irányi bal oldalra 
áttérve, villanyoszlopnak ütkö-
zött. Utasai közül P. D. 17 éves 
deszki fiatalember mindkét 
kézcsuklóját eltörte. A felelőt-
len sofőr és még két társa 8 na-
pon belül gyógyuló könnyű sé-
rülést szenvedett. 

A MÁV szempontjait Ábra-
hám Lajos forgalmi igazgató-
helyettes fogalmazta meg. A 
közrend, a közbiztonság kérdé-
se, a vasúti átjárók biztonsága 
összehangoltságot követel 
minden tényező részéről. Az 
első lépéseket a MÁV Orszá-
gos Vezérigazgatósága és az 
Országos Rendőr-főkapitány-
ság már megtette azon együtt-
működési megállapodás aláírá-
sával és elfogadásával, mely-
nek eredményeként - egyezte-
tés után közös tervezet szüle-
tett, ami az aláírással életbe lé-
pett - tanúi lehettünk az előre-
lépésnek. A vagyonvédelem 
technikai előrehaladást feltéte-
lez; a pályaudvarok közbizton-
sága, a fontos szállítmányok 
biztosítása olyan közö§»terüle-
tek, amelyek kívánják az 
együttműködést . Ábrahám 
Lajos néhány konkrétumot is 
említett. Szatymaz és Kiskun-
dorozsma térségében több 

alkalommal megrongálták a 
jelzőberendezéseket, napiren-
den van a kábellopás és akku-
mulátorok eltulajdonítása. Kí-
vánatos lenne a MÉH-telepek 
nyilvántartás-rendszerének 
korszerűsítése. A színesfémek 
leadóinak személyi adatait 
pontosan kellene iktatni, ha-
sonló esetek felderítésének 

megkönnyítése végett. Meg-
jelentek a vonatfosztogatók a 
Budapest-Kelebia és a Buda-
pest-Lökösháza vonalon. A 
statisztikai adatok egyértelmű-
ek e vonatkozásban. A MÁV 
hajlandó az állomásokon irodát 
biztosítani a körzeti megbízot-
taknak. Közös feladat az új 
vasúti rendőrség kialakíktása. 

Salgó László ezredes , 
Csongrád megyei rendőrfőka-
pitány kollégái - Kocsis Attila 
ezredes, Bács-Kiskun megyei 
rendőrfőkapitány és Sutka 
Sándor alezredes. Békés me-
gyei rendőrfőkapitány-helyet-
tes - nevében jelezte: a rendőr-
ség filozófiájában helye van a 
hason ló m e g á l l a p o d á s o k n a k (a 

MATÁV-val már kötöttek a 
tegnapihoz mérhető szerző-
dést), ugyanis törvényes felté-
telek között a társadalmi-gaz-
dasági intézményrendszer az 
önvédelem magasabb fokát lo-
gikus fejlődésként építi ki. A 
tisztességes együttműködés kí-
vánatos, remélhető, Ferencvá-
ros pályaudvarának költője és 
a balatonszárszói sínek elszen-
vedője példamutató kétsorossal 
fogalmazta meg ezt a lehe-
tőséget. 

Ittasan, jogsi nélkül 


